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1 Opening, vaststelling agenda
Wijziging in de behandelvolgorde van de agendapunten:

 Er wordt gestart met agendapunt 6.1: Zelf-evaluerend onderzoek 
Rekenkamercommissie

2 Stukken ter advisering (besluitvorming door AB)

2.1 Regionaal bod U16 RES 1.0 en rolinvulling HDSR
Hierbij bieden wij, leden van de Bestuurstafel Klimaatneutrale regio / RESU16,  
aan: de Regionale Energie Strategie 1.0 (RES 1.0) met het bod voor de opwek 
van duurzame elektriciteit in 2030 en de Regionale Structuurvisie Warmte, 
waarin de mogelijkheden voor de inzet van regionale, bovenlokale en lokale 
duurzame warmtebronnen in kaart is gebracht. De RES 1.0 heeft als ijkpunt 1 
juni 2021. De komende jaren zullen er nieuwe ontwikkelingen plaats vinden, 
daarom wordt de RES iedere 2 jaar bijgesteld.

https://stichtserijnlanden.waterschapsinformatie.nl/dashboard


Voorgesteld besluit
Het algemeen bestuur wordt voorgesteld:
1. de Regionale Energie Strategie (RES) 1.0 vast te stellen, inclusief de bijlagen 

1, 4, 5, 6, 7, 8 en 12 en het college op te dragen hier uitvoering aan te 
geven in regionaal verband;

2. als waterschap uitvoering te geven aan de RES-en volgens de rolinvulling 
zoals verwoord in de notitie ”positiebepaling HDSR in de RES - kaders en 
kansen”.

Mevrouw Otterman: (hoogheemraad):
 Opgave HDSR: actief inzetten ten behoeve van het  voorkomen van 

klimaatverandering  en aanpassen aan gevolgen 
 In alles wat HDSR doet worden omgeving en inwoners meegenomen 

(geldt ook voor windmolens) 
 Slibvergisting inzetten gaan we doen (afgesproken in visie 

duurzaamheid) 
 TEO en zonnepanelen op water;  effecten op waterkwaliteit worden 

gemonitord.  
 Betrokkenheid AB: bij concrete voorstellen komen business cases naar 

het AB toe;  het AB kan dus altijd meepraten.

Advies commissie:
agenderen als bespreekstuk voor de vergadering van het algemeen bestuur  op 
6 oktober as.

2.2 Wijziging Kostentoedelingsverordening HDSR 2009  (5e wijziging)
Ingevolge artikel 120, eerste lid, van de Waterschapswet stelt het algemeen 
bestuur van een waterschap ten behoeve van de watersysteemheffing een 
verordening vast, waarin voor elk van de categorieën van heffingplichtigen de 
toedeling van het kostendeel is opgenomen. Deze verordening staat bekend 
als de kostentoedelingsverordening. De verordening moet ten minste eenmaal 
in de vijf jaren worden herzien. Bij de herziening in 2017 is met het Algemeen 
Bestuur afgesproken de kostentoedelingsverordening om de twee jaar te 
herzien op basis van de nieuwe inwonertallen en waardeverhoudingen.

Voorgesteld besluit
Het algemeen bestuur wordt voorgesteld:
de 5e wijziging van de Kostentoedelingsverordening Hoogheemraadschap De 
Stichtse Rijnlanden 2009 vast te stellen, conform het bij dit voorstel behorende 



ontwerp-besluit (DM 1769628), inhoudende dat met ingang van 1 januari 2022 
de kosten voor het watersysteem als volgt worden toegedeeld:

 -    41,0% aan de ingezetenen;
- 7,1% aan de zakelijk gerechtigden van ongebouwde onroerende zaken, niet 

zijnde natuurterreinen;
- 0,1% aan de zakelijk gerechtigden van natuurterreinen;
- 51,8% aan de zakelijk gerechtigden van gebouwde onroerende zaken.

De heer De Jong (hoogheemraad):
 Door het effect van de verschuiving kan de negatieve egalisatiereserve 

ongebouwd worden ingelopen. Het college zal een voorstel doen bij de 
begroting, met daarbij ook oog voor gematigde tariefontwikkeling.

 Nagedacht wordt over het organiseren van een extra AB-bijeenkomst.

Advies commissie:
Agenderen als hamerstuk voor het algemeen bestuur.

3 Stukken ter consultering (besluitvorming door college)

3.1 Consultatie zuiveringsvisie en slibstrategie
HDSR stelt momenteel een nieuwe zuiveringsvisie op. Er zijn veel nieuwe 
trends, ontwikkelingen en opgaven die invloed hebben op het zuiveren van 
afvalwater en HDSR wil hierop inspelen. Hoe we dat doen en welke ambities we 
daarop hebben, is een bestuurlijke afweging.
Onderdeel van de zuiveringsvisie is ook de afvoer van het (ontwaterde) slib dat 
na de zuivering van het afvalwater ontstaat. De huidige contracten voor de 
afvoer van dit slib lopen eind dit jaar en eind 2029 af. Dit vraagt ook om een 
nieuwe slibstrategie die richting geeft aan een robuuste en bedrijfszekere 
verwerking van slib in de toekomst en waarbij we ook invulling willen geven 
aan onze ambities rondom duurzaamheid. Sinds 2020 is gewerkt aan de 
zuiveringsvisie en de slibstrategie. In de bijgevoegde memo brengen we u op 
de hoogte van de stand van zaken rondom beide dossiers, schetsen wij het 
bestuurlijke besluitvormingsproces en leggen we u een aantal bestuurlijke 
vragen voor die richting geven aan de op te stellen zuiveringsvisie en 
slibstrategie. De slibstrategie is daarbij integraal onderdeel van de 
zuiveringsvisie. 
Tijdens de behandeling van dit agendapunt komen achtereenvolgens dus de 
volgende onderwerpen aan bod:
1. bestuurlijk besluitvormingsproces
2. zuiveringsvisie en bestuurlijke keuzes / scenario's
3. slibstrategie en bestuurlijke keuzes / scenario's



De commissie BMZ wordt voorgesteld:
De uitgangspunten, ambities en richting van de op te stellen zuiveringsvisie ter 
consultatie te bespreken aan de hand van een aantal bestuurlijke 
keuzemogelijkheden, voortvloeiende uit de memo ‘Consultatie Zuiveringsvisie 
2050’ (DM1804461).

 De fractiewoordvoerders gaan in op de consultatievragen

De heer Jansen op de Haar (hoogheemraad): 
 Is blij met de input vanuit de diverse fracties t.b.v. op te stellen visie.
 Hierbij gestelde vragen worden ook verwerkt in het stuk.

Einde van het jaar behandelt het DB de ontwerp-visie en begin volgend jaar 
komt het dan weer richting commissie en AB, dan ter besluitvorming.

4 Informerend deel

4.1 Evaluatie Keur (op verzoek van AB-lid Jaap van der Heijden)

 Verschillende fractiewoordvoerders gaan in op de evaluatie.

De heer De Groot (hoogheemraad):
 Ecologie is belangrijk. Dit is nu onvoldoende geborgd en daar zal zeker 

naar worden gekeken, maar dat is niet het gevolg van deze keur, maar 
nu nog van hogere wet- en regelgeving.  De omzetting van de Keur 
naar de Waterschapsverordening is ingewikkeld;  “geef ons tijd 
daarvoor”. 

 Wanneer de nieuwe Omgevingswet ingaat, krijgen wij meer ‘tools’ op 
dit punt (bruidsschat).

Toezegging:
 Via het Programma gezond water wordt teruggekoppeld hoe en 

wanneer en ecologische en fysisch-chemische waterkwaliteit in de 
regelgeving van het waterschap worden meegenomen.

4.2.1 Lijst met conclusies BMZ d.d. 20 april 2021
Conform

4.2.2 Overzicht collegetoezeggingen met leeswijzer
Conform



5 Mededelingen
Er zijn geen mededelingen

6 Ingekomen stukken

6.1 Zelfevaluerend onderzoek Rekenkamercommissie
De Rekenkamercommissie (Rkc) van Hoogheemraadschap De Stichtse 
Rijnlanden en Waterschap Rivierenland (WSRL) heeft onlangs een 
zelfevaluerend onderzoek laten uitvoeren door Stichting Decentraalbestuur.nl. 
Het rapport geeft antwoord op de onderzoeksvraag: Waar staat de Rkc voor de 
waterschappen HDSR en WSRL anno 2021 als:
1. organisatie,
2. onderdeel van het proces van publieke verantwoording,
3. bestuurlijke partner en hoe kan dat (nog) beter?

Omdat het een zelfevaluatie is van de Rkc - zijnde een instrument van het 
algemeen bestuur- moet het bestuurlijke gesprek hierover en over de follow-
up ervan vooral plaatsvinden tussen het AB (in eerste instantie via de 
commissie BMZ) en de Rkc .

 Door de voorzitter van de RKC, de heer Van de Giesen, wordt een 
toelichting gegeven op  zelf-evaluerend onderzoek van de 
Rekenkamercommissie. Er wordt een presentatie gegeven waarbij de 
diverse aanbevelingen worden doorgenomen

7 Rondvraag
 Door de heer Van Kranenburg (CU) wordt aandacht gevraagd voor de 

lengte van commissievergaderingen.  De heer Weierink (LNE) wil graag 
met de fractievoorzitters in gesprek om te kijken of onderwerpen 
voldoende tijd krijgen en waar het wringt in de planning.

 De heer Haan (dijkgraaf) vraagt aandacht voor het Deltacongres op 11 
november a.s. De inschrijving is geopend.

8 Sluiting
De vergadering wordt om 23.30 uur gesloten.


